

| Referat: Strategiweekend                                                                                                                                                                                       |                  |
|----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|------------------|
| <b>Dato:</b> 11. november 2023                                                                                                                                                                                 | <b>Tid:</b> 9.00 |
| <b>Deltagere:</b><br>Mette Nissen-Jakobsen (MNJ), Darin Craig (DC), Helle Sylvest (HS), Peter Christensen (PC), Anton Schiøtz Brown (ASB), Jorge Sánchez (JS), Ejnar Mikkelsen (EM), Tina Reimer-Nielsen (TRN) |                  |
| <b>Fraværende:</b>                                                                                                                                                                                             |                  |
| <b>Referent:</b> Tina Reimer-Nielsen                                                                                                                                                                           |                  |
| <b>Formål:</b> Opdatering, status, beslutninger jf. dagsorden                                                                                                                                                  |                  |

## Strategi og DIF - Bjørn Rothaus, DIF

### Bestyrelsesarbejdet og DIF

#### Roller og opgavefordelinger i bestyrelsen

- Bjørn gennemgik DIF's oversigtspyramide over bestyrelsens arbejde og fokusområder
- Årshjul – Det er vigtigt at sørge for, at bestyrelsen har et årshjul, for at hjælpe med at alle kan holde deres fokusområder
- Mette ønsker at bestyrelsen skal blive bedre til at have klare roller. Både som samlet bestyrelse og som enkeltindivider i bestyrelsen ift. de forskellige udvalg.
- Bjørn gennemgik Bestyrelsens opgaver og der blev sat roller på. Bjørn sender oversigten ud til bestyrelsen.
- Bestyrelsen har en opgave i at omskrive vores kommunikationsstrategi.
- Det blev besluttet, at man fremadrettet dropper "rundt om bordet" på bestyrelsesmøderne. Alle medlemmer af bestyrelsen sørger for at vende tilbage til sekretariatet med de emner man vil tale om, når første indkaldelse sendes ud.
- Det blev besluttet at Helle er ansvarlig for sociale aktiviteter i bestyrelsen.
- Peter laver et oplæg til "dialog kontakter" til sæsonevalueringsmødet.

### Information om næste strategiproces

- Bjørn gennemgik tidsplanen for den næste strategiproces.
- Jorge bruger Bjørns oplæg til at lave et oplæg på udviklingsdagen og vender tilbage til bestyrelsen med et udkast.

### Økonomi - Herunder transporttilskud *Ejnar*

- Budgettet blev gennemgået
- Anton sender oversigt over mesterskaber for 2024 til Ejnar, så det giver et bedre udgangspunkt til budgettet for 2024, ift. tilskud til tilmeldingsgebyrer og til landsholdene.
- Det blev besluttet, at hvis tilskudsmodtager vælger at donere sin godtgørelse til det landshold man spiller på, fordobles beløbet fra forbundets side.
- Kan vi holde træner vederlag til under 6.000 kr. bør vi gøre dette, da det så er skattefrit.
- Natascha / Ejnar skal lave en oversigt over hvem der får udbetalt godtgørelser i forbindelse med forbundsaktiviteter.
- Det blev besluttet at Ejnar, Tina og Natascha (Jorge) kigger på at simplificere reglerne for transportgodtgørelse. (Tina indkalder til et møde)
- **Peter:** DIF anbefaler at forbundene udbetaler min. 15.000 kr. pr. år i vederlag til formanden. Menige medlemmer ca. 100.000 kr. pr. år.
  - Bestyrelsen synes at det giver mening at aflønne bestyrelsesmedlemmer. Tina prøver at undersøge, hvad andre IKC-forbund får og vender tilbage til Peter.

### Updates og vidensdeling fra Jorge

- Hvad skal vores nye vision være? Bestyrelsen brainstormede på ny vision og mission. Der var generel stor enighed omkring begge. Bestyrelsen arbejder videre på disse.
- Softball er en sport hvor man fejler det meste af tiden og det gør, at der er god plads til at fejle. Det er med til at gøre, at det er en sport der er meget inkluderende. Måske skal vi kigge på vores konkurrencestruktur? Skal den evt. rettes ind efter den internationale konkurrencestruktur så aldersgrænserne ændres til U10, U13, U16, U18.
- Kan vi gøre mere for at gøre noget for børnene? F.eks. gøre banen mindre?

- Digitalisering / optimering
  - Sekretariatet kunne godt tænke sig, at vi optimerer kampstyring og rapporter og får det digitaliseret på en eller anden måde. Vi har på nuværende tidspunkt en gratis version af League Republic. Hvad kan vi ellers bruge systemet til og skal det være League Republic eller MyWBSC?
  - 1. div. bør føre scores, så vi kan holde statistikker.
  - Jorge og Tina kigger ind i, at lave elektroniske kamprapporter.

### **Streaming i Dansk Softball. *Jesper Arnø***

- **Oplæg fra Jesper omkring streaming muligheder.**
  - Som Jesper ser det, fordeler vi vores økonomi skævt. Vi bruger ikke nok penge på at tiltrække nye medlemmer.
  - Hjemmesiden bør laves om. Den er for intetsigende og rodet. Der er for mange forskellige fonte mm. Hjemmesiden bør være mere rettet mod "ikke-medlemmer", for at lokke til.
  - Streaming rammer ind i strategien om at vækste klubberne. Bestyrelsen diskuterede forskellige muligheder for streaming og hvad det kan gøre for at tiltrække medlemmer. Forbundet skal betale for udstyret, men klubberne skal selv stille med frivillige til at sætte op, tage ned og klippe sammen efterfølgende. Hvis bestyrelsen skal sætte gang i dette initiativ, skal klubberne stille en ressource til rådighed til at være streaming ansvarlig.
  - Jesper vender tilbage med et forslag på, hvad der skal til for at starte op (pakker og pris)
- **SoMe. Seminar med Line Dollerup. Hvem skal med? Adgang til vores SoMe?**
  - Punktet blev ikke diskuteret.

### **Kontoret, Tina. Årsplanen. Bestilling af bolde, slutspilsaftaler, slutspilsformularer, andre formularer.**

*Tina og Jorge*

- Rettelser til bødekatologet sendes til Anton, som laver et oplæg til repræsentantskabsmødet.

### **Flere ideer og opgaver fra Jorge.**

- Baseball5 i DK. Jorge fremlagde ansøgningen til DIF om midler til igangsættelse af Baseball5.
- Rally cap program – Med inspiration i kampsportens verden, kan man få kasketter i forskellige farver, for at motivere til at dygtiggøre sig. Forslaget skal gives videre til juniorudvalget.

- Vi skal lave flere promoveringsvideoer for at tiltrække flere medlemmer.
- DGI kan tilbyde klubberne nogle kurser til ungdomstrænere, som DIF ikke kan. Jorge vil anbefale klubberne, også at være medlemmer af DGI. De kan godt være medlem af både DGI og DIF og drage fordel af begge forbund.
- All Star weekend – Ideen er at samle folk på en eller anden måde. Det vil ikke nødvendigvis være "All star", men kan f.eks. være noget med "Hvor langt kan forældrene kaste?", "Hvem kan kaste hårdest?" osv.

**Baseball5 projektet, planlægning af proces og opstart. Jorge**

- Punktet blev ikke diskuteret.

**Evt.**

- Sekretariatet er lukket mellem jul og nytår.

**Aften session (i to grupper)**

- **Hall of Fame komite/særlige udmærkelser. Dansk/ Europæisk (indstilling af kandidater)**
- **Eliten. Sparring om Eliteprogrammet. Alle**